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[ SPANISH TEXT – TEXTE ESPAGNOL ]

[TRANSLATION – TRADUCTION]

Note No. 4-2-139/2022

The Permanent Mission of Ecuador to the United Nations presents its compliments to the Office of 
Legal Affairs, United Nations Secretariat, and has the honour to refer to Note No. 4-2-137-2022 of 
3 November 2022, in which it reported on the issuance of Executive Decree No. 588 of 1 November 2022, 
by which the President of the Republic, Guillermo Lasso Mendoza, declared “a state of emergency owing 
to serious internal unrest in the Provinces of Guayas and Esmeraldas”.

In that connection, the Permanent Mission wishes to report on the issuance of Executive Decree 
No. 589 of 4 November 2022, by which the President of the Republic decided “to extend the territorial 
scope of Executive Decree No. 588 of 1 November 2022 from the Provinces of Guayas and Esmeraldas to 
the Provinces of Guayas, Esmeraldas and Santo Domingo de los Tsáchilas”. The provisions, extraordinary 
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measures and limitations on rights set forth in Executive Decree No. 588 of 1 November 2022 are 
therefore also applicable in the Province of Santo Domingo de los Tsáchilas as of 4 November 2022.

Pursuant to article 2 of Executive Decree No. 589 of 4 November 2022, the right to freedom of 
association and assembly, the right to freedom of movement, the right to inviolability of the home and the 
right to inviolability of correspondence are suspended, for the same duration as that established in 
Executive Decree No. 588 of 1 November 2022, that is, 45 days. The rights enshrined in the International 
Covenant on Civil and Political Rights that are suspended are those contained in article 12; article 17; 
article 21; and article 22, paragraphs 1 and 2. 

In view of the above and in accordance with article 4, paragraph 3, of the International Covenant 
on Civil and Political Rights, the Permanent Mission of Ecuador to the United Nations respectfully 
requests that the Office of Legal Affairs, United Nations Secretariat, inform all the States parties to the 
Covenant accordingly.

The Permanent Mission of Ecuador to the United Nations takes this opportunity to convey to the 
Office of Legal Affairs, United Nations Secretariat, the renewed assurances of its highest consideration.

New York 8 November 2022
Annexes: As indicated.

***

[TRANSLATION – TRADUCTION]

Note n° 4-2-139/2022

La Mission permanente de l’Équateur auprès des Nations Unies présente ses compliments au 
Bureau des affaires juridiques du Secrétariat de l’ONU et a l’honneur de se référer à la note n° 4-2-137-
2022 du 3 novembre 2022 l’informant de la publication du décret exécutif n° 588 du 1er novembre 2022, 
par lequel le Président de la République de l’Équateur, Guillermo Lasso Mendoza, a déclaré l’état 
d’urgence dans les provinces de Guayas et d’Esmeraldas en raison de graves troubles internes.

À cet égard, la Mission de l’Équateur souhaite faire savoir que, le 4 novembre 2022, le Président de 
la République a pris un nouveau décret (décret exécutif n° 589), par lequel il a décidé que le décret 
exécutif n° 588 du 1er novembre 2022 s’appliquant aux provinces de Guayas et Esmeraldas serait étendu à 
la province de Santo Domingo de los Tsáchilas. Par conséquent, les dispositions, mesures extraordinaires 
et limitations de droits énoncées dans le décret exécutif n° 588 du 1er novembre 2022 s’appliquent 
également dans la province de Santo Domingo de los Tsáchilas à compter du 4 novembre 2022.

Conformément à l’article 2 du décret exécutif n° 589 du 4 novembre 2022, l’exercice des droits 
relatifs à la liberté d’association et de réunion, à la liberté de circulation et à l’inviolabilité du domicile et 
de la correspondance est suspendu pour la même durée que celle fixée par le décret exécutif n° 588 du 
1er novembre 2022, à savoir 45 jours. Les droits consacrés par le Pacte international relatif aux droits 
civils et politiques qui ont été suspendus sont donc les suivants : article 12, article 17, article 21 et article 
22, paragraphes 1 et 2.

Compte tenu de ce qui précède, et en application des dispositions du paragraphe 3 de l’article 4 du 
Pacte international relatif aux droits civils et politiques, la Mission permanente de l’Équateur prie 
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respectueusement le Bureau des affaires juridiques du Secrétariat de l’Organisation de bien vouloir 
informer tous les autres États qui sont parties au Pacte de cette mesure.

La Mission permanente de l’Équateur auprès de l’Organisation des Nations Unies saisit cette 
occasion pour renouveler au Bureau des affaires juridiques du Secrétariat de l’Organisation les assurances 
de sa très haute considération.

New York, le 8 novembre 2022

Annexes : documents indiqués

***


